



Møde koordinationsgruppe den 12. november 2023

Referat

Deltagere: Henrik Mottlau, Finn Parbst (referent), Gerd Gottlieb,
Ulla Sandbæk, Marianne Engberg

Pkt. 1. Støtteforeningen nykonstituerede sig:

Marianne Engberg	Formand
Henrik Mottlau	Kasserer
Gerd Gottlieb	Sekretær

Pkt. 2. Problemerne med udsendelse af BfA-Nyt. Henrik kontakter vores Tekniker og satser på, at problemerne snarest bliver løst.

Pkt. 3. Planlægning af stormødet torsdag den 16. november:

Henrik spørger Knud Vilby, om han vil være ordstyrer og Gyda om hun vil være referent.

Følgende emner som oplægsholdere spørges om de kan/vil deltage i angivne rækkefølge:

1. Advokat Niels Erik Hansen. "Tendenser i asylbehandlingen herunder splittelse/ødelæggelse af familier. Gerd spørger.
2. Niels Nymann Eriksen (præst) Ete spørger.
3. Ellebæk kontakt netværk. Gerd spørger.

Pkt. 4. Forslag om at stormøder kan afholdes som aftenmøde.

For og imod blev drøftet samtidig med at der blev sat ?-tegn ved om BfA ville få flere "medlemmer" med på den baggrund. På stormødet spørges forsamlingen om deres holdning. Ud fra dette beslutes om man vil prøve. Det er aftalt med netværkshuset at vi kan låne lokalet onsdag den 7. februar fra kl. 16:30

Pkt. 5. Ellebæk kontaktnetværk har spurgt om BfA har mulighed for opbevaring af diverse emner (fodtøj, tøj, rejsetasker osv.) til personer, der skal smides ud af Danmark fra Ellebæk. Det har vi ikke umiddelbart. Efterfølgende er referenten kommet i tanke om, at Røde Kors er ansvarlig for Sandholm. Vi vil derfor foreslå, at Ellebæk Kontaktnetværk spørger RK om de har et tomt lokale. Røde Kors vil naturligvis gøre udvisningen så humanitær, som det er muligt. Carsten Isaksen er regionsleder og derfor overordnet ansvarlig for Sjælsmark. Øvrige Røde kors folk i Sandholm findes i dette link: <https://www.rodekors.dk/vores-arbejde/roede-kors-asyl/asylcentre/center-sandholm>

Pkt. 6. Netværkshuset har spurgt om BfA vil holde et foredrag om BfA. Tilhørerne skulle være de frivillige i Netværkshuset. Vi er positive og spørger om der er nogen, der stiller sig til rådighed på stormødet.

Pkt. 7. Jørgen Kirkegårds forslag til en pris.

Vi enedes om at Koordinationsgruppen ikke kan anbefale ideen. Når Kirsten blev nævnt var det, fordi hun ville være en fin taler ved en eventuel overrækkelse af BfA-prisen.

Pkt. 8. Status Syriengruppen. Der sker hele tiden noget, men de sidste danske børn er IKKE kommet hjem endnu. Den store familie skal på efterårsferie og der er tilslutning i både sidste stormøde og koordinationsgruppen til at BfA bidrager med op til 7.500,- hvis nødvendigt. Syriensgruppen arbejder sammen med RTC om at indsamle penge til RTC ultimo november og december.

Pkt. 9. projekt strikning af sokker i folketinget. Der er OK til at der strikkes sokker hos Enhedslisten. Mette har foreslået at kvinderne fra Avnstrupcentret kommer ind og deltager i strikkeriet. Hvis der bliver problemer med transportpenge, vil Gerd undersøge om der kan skaffes penge fra kassen til kvindecfe. (Der har tidligere været en strikkeklub i Avnstrup, som har være præsenteret i den lokale avis.)

Pkt. 10. Næste møder:

Stormøde	torsdag 16. november 2023 kl. 11
Koordinationsmøde	onsdag den 3. januar 2024 kl. 11
Stormøde	onsdag den 7. februar 2024 kl. 11